
Gospodarske stvari. 

Semenska menjava. 
Mladi gospodarji radi poskušajo nove reči, starejši 

pa ne radi. Mnogo novega je prav dobro, da celo ve
liko boljše, nego staro, vendar ne kaže vsake.po čas
nikih priporočane nove reči poskušati, ker s tem ne 

tratimo samo denarja in časa, ampak nova reč je dosti
krat dokaj slabša od uže udomačene. Tudi jaz sem na
redil nekatere nesrečne poskuse, ki so me tembolj jezili, 
ker so se oče še zraven norčevali, češ, saj sem ti dejal. 
In vendar sem s časom dokopal se s takimi poskušnjami 
do raznih poljskih semen, ki mi dajo veče pridelke nego 
domače seme. 

Tako sem si naročil pred nekaterimi leti deset vrst 
krompirja iz tujih krajev in jih drago plačal. Skusil sem, 
da ugajajo mojemu kraju izmed vseh desetih vrst samo 
tri, sedaj sadim tudi le te in reči moram, da sem prav 
zelo zadovoljen. 

Ne bodem popisoval, kolikokrat sem se opekel z 
nakupom novih vrst cepičev, prvotnih semen itd.; ome
nim naj le, da imam prav bridke izkušnje z raznimi 
vrstami žitnih rastlin. Vendar, ker nisem zgubil veselja 
do Kaj novega, postal sem pa opaznejši. Naročil sem si 
lansko leto nekega novega ovsa. Uže vzorčno zrnje, ki 
sem ga prejel, dopadlo se mi je zelo. Naročim si ga dva 
vagana po 5 gld. Sedaj pa nisem bil varan, kajti žetev je 
bila tolika, da bi mi ne bilo žal, ko bi bil plačal seme 
še enkrat tako drago. Znano je, da je bilo lansko leto 
na spodnjem Štajarskem slabo za oves, ker je bila suša; 
vzlic temu pridelal sem 20 vaganov, in to na njivi, ki 
uže mnogo let ni bila gnojena. Ta oves lcrči se pa še 
prav nizek od navadnega; listje mu je široko, bilje 1 do 
1̂ 4 ™/ visoko in debelo, a kedar je suho, tedaj je slama 
mehka, rumena in izvrstna za klajo. Ravno letos, ko je 
pomanjkanje krme, neprecenljiva je ta slama, ker jo ži
vina rajša uživa nego kako seno srednje dobrote. En 

hektoliter tega ovsa tehta 55 %. Zori pa 14 dni poprej, 
nego navadni. Kdor bi se posebno zanimal za ta oves, 
morem mu ga oddati nekaj malega za seme. 

Franjo Ogorevc v Brežicah. 
Pristavek uredništva. Gosp. Ogorevc nam je poslal 

tega ovsa na ogled, in res moramo reči, da je zrnje 
lepo in težko. Pristaviti pa moramo, da res priporočajo 
po časnikih mnogo slabih semen, a tudi mnogo dobrih. 
Večkrat se pa izvrstno seme v neprikladni mu zemlji 
prav slabo sponese. Kdor noče biti ogoljufan, naj bode 
pozoren in naj naredi poprej v malem poskušajo, ali pa 
naj počaka, da izrečejo poprej drugi, na Katere se je 
zanesti, sodbo svojo. 

List 8. 


